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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Novák Katalin, tárca nélküli miniszter (családokért felelős) 

Az interpelláció címe: "TÚL SOK GYEREK SZÜLETIK VAGY TÚL KEVÉS?" 

Tisztelt Miniszter Asszony,
 
Milton Friedman, a Nobel-díjas, magyar származású amerikai közgazdász szerint „Ha a Szaharát
állami irányítás alá vonnák, rövidesen homokhiány lépne föl”.  Friedman bon mot -ját  fényesen
igazolta a magyar kormány a meddőségi klinikák államosításával.
 
A 2021 évi CI. törvény tiltotta be a magánkézben lévő meddőségi klinikák működését 2022. június
30. után, ami azt is jelenti, hogy idén szeptember 30-a után ezek az intézmények új beteget már nem
tudnak fogadni. Gulyás Gergely miniszter a lépést azzal próbálta indokolni, hogy visszaéléseket
tapasztaltak  a  meddőségi  kezelések  finanszírozásánál,  ami  annál  is  furcsább  érvelés,  hogy  a
meddőségi magánklinikák állami támogatásban vagy finanszírozásban nem részesülnek, a kezelések
árát a páciensek fizetik.
 
Egy  másik  indoklás  szerint  az  intézkedésre  a  „demográfiai  kihívások”  miatt  van  szükség.  Ha
azonban  demográfiai  kihívás  alatt  nem  azt  értik,  hogy  túl  sok  gyerek  születik,  akkor  ez  sem
helytálló,  mert  így  a  becslések  szerint  150-200  ezer  rászoruló  pár  a  12  államilag  támogatott
központra zúdul rá, amelyekben máris végeláthatatlanul hosszúak a várólisták, pedig a meddőséggel
küszködő nők mindenekelőtt attól rettegnek, hogy kifutnak az időből. A kormány pedig hiába létesít
majd újabb és újabb klinikákat, ha nincs szakember, aki működtesse őket, nem fog több gyerek
születni.  Márpedig  nincs,  a  szakorvosok  az  államosítással  csak  fogynak,  hiszen  az  eddig
államosított  hat  meddőségi  központ  személyzetének jelentős  része  is  távozott,  főként  külföldre.
Kísértetiesen megismétlődni látszik a koronavírus-járvány idején méregdrágán beszerzett 18 ezer
lélegeztetőgép esete,  amik  egyetlen  emberéletet  sem tudtak  megmenteni,  most  is  a  raktárakban



 
porosodnak, mert még a meglévőket sem volt, aki üzemeltesse.
 
Intő  jel,  hogy  a  csehországi  Brnoban  máris  létesült  egy  külön  központ  magyar  személyzettel,
magyar marketingrészleggel, azon magyar páciensek számára, akiknek van rá elég pénzük. Újabb
lépés  a  fizetős  egészségügy  felé:  meddőségi  kezelésben  azok  részesülhetnek,  akik  meg  tudják
fizetni – ezúttal Brnoban.
 
Külön jogi  és  etikai  probléma a magánklinikákon őrzött,  lefagyasztott  embriók ügye.  Ezeket  a
klinikákkal együtt át kellene vennie az államnak, csakhogy a reménybeli szülők nem az államra,
hanem a klinikára bízták őket, nem kevés pénzért. Márpedig a döntés kizárólagos joga az övék –
milyen alapon veszi őket magához az állam a szülők akarata ellenére?
 
Miniszter  asszony,  volt  egy  működő rendszer,  ahová az  állam betette  a  lábát,  elvette  a  döntés
szabadságát az érintett pároktól, és kő kövön nem maradt. Biztos, hogy ezt akarták elérni? És ha
nem, nem volna ésszerű a dolgot még egyszer átgondolni?!
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